



Economic and Social Council

Distr.: General
30 November 2017

Original: English

Commission for Social Development

Fifty-sixth session

31 January–7 February 2018

**Follow-up to the World Summit for Social Development and
the twenty-fourth special session of the General Assembly:
priority theme: strategies for the eradication of poverty to
achieve sustainable development for all**

Statement submitted by Fraternite Notre Dame, Inc., a non-governmental organization in consultative status with the Economic and Social Council*

The Secretary-General has received the following statement, which is being circulated in accordance with paragraphs 36 and 37 of Economic and Social Council resolution 1996/31.

* The present statement is issued without formal editing.



Statement

Fraternite Notre Dame is particularly sensitive to poverty eradication. Fraternite Notre Dame's Founder, His Excellency Bishop Jean Marie Roger Kozik, works towards this aim in many countries, where he founded missions that strive to combat poverty and its related miseries: in Africa, Haiti, Europe, the United States and Latin America.

Poverty has no reason to exist in a world that has been tailored to provide for the needs of all. Poverty is created and maintained by some powers that are driven by their own interests and selfishness.

Conditions are required when it comes to eradicating poverty:

Living in a country at peace is the first condition. The numerous countries that suffer from terrorist invasions actually foster poverty. Wars greatly increase poverty. Never was persecution against Christians around the world so fierce: exterminations in some countries and sly persecutions in others.

A report from the Office of Catholic Charity Aid to the Church in Need in the United Kingdom shows that not only persecutions against Christians never reached such heights, but also that the international community largely ignores such persecutions. In Iraq, Syria, Africa and China, Christians are willingly persecuted and forgotten, and they consequently and inevitably lose wealth.

The second condition is education for the youth. In his missions, Fraternite Notre Dame's Founder, His Excellency Bishop Jean Marie, not only opens soup kitchens to ensure meals to the poor, but he also opens schools. In Niger, a school of Fraternite Notre Dame for nearly 1,000 students welcomes poor children.

In Haiti, several hundreds of poor children are educated through our care.

Education does not only mean going to school. It is necessary to hand down moral values such as a sense of helping one's neighbor, a sense of volunteering, which is too forgotten in European countries.

History attests it and no one can deny it: only Christian societies have caused poverty to recede, and civilizations to socially and economically evolve. We should teach children how to offer selfless help.

A majority of today's young people is taught how to live without an ideal. These are youths that have become the spiritually poor, enslaved to their smart phones, the internet and the short-lived trends which turn them into egotistic, violent and manipulated individuals, lacking a genuine freedom of thought and materially impoverished because of the tablets and smart phones, which they maintain with the little money they have to obtain food.

We have experienced that entire miserable sections of the population deprive themselves of food to own a smart phone, because they have to pay for a subscription. Children are the first victims of this smart phone or tablet scheme. We can say that this is novelty in underdeveloped countries: depriving oneself of food to carry a smart phone! Our wish is that country leaders would ask themselves the right questions when it comes to such painful matters!

The third condition is the necessity to provide for one's own needs, as we were taught by the missionaries that preceded us. In numerous countries, they cleared the forest and laid the foundations for employment, agriculture and education. Some of them have given their lives to hand down these Christian values.

Thus, our religious people in Haiti got the local residents involved through a salary, in the construction of their own road and housing infrastructure. In Niger, local employment was created in the fields of health and education.

We are convinced that when people of goodwill unite together, they can actually cause poverty to recede.

French Version:

La Fraternité Notre Dame est particulièrement sensible à l'éradication de la pauvreté. Le Fondateur de la Fraternité Notre Dame, Mgr Jean Marie Roger Kozik travaille dans ce but dans de nombreux pays où il a fondé des missions combattant la pauvreté et les misères qui en découlent en Afrique, Haïti, Europe ou États Unis, Amérique Latine. La Fraternité Notre Dame vous remercie de cette opportunité de livrer quelques réflexions qui lui tiennent à cœur.

La pauvreté n'a aucune raison d'exister dans un monde créé pour subvenir aux besoins de tous. Elle est créée et entretenue par des pouvoirs animés par leur seul intérêt et égoïsme.

Des conditions sont nécessaires pour l'éradication de la pauvreté.

Vivre dans un pays en paix est la première condition. Les pays si nombreux victimes des invasions terroristes ne font qu'alimenter la pauvreté. Les guerres décuplent la pauvreté. Jamais la persécution contre les Chrétiens dans le monde n'a été aussi élevée : exterminations dans certains pays et persécutions sournoises dans d'autres. Un rapport de l' "Office of Catholic Charity Aid to the Church in Need" au Royaume-Uni montre que non seulement la persécution des Chrétiens n'a jamais été aussi forte, mais aussi que la communauté internationale ignore largement cette persécution. Persécutés et oubliés volontairement et forcément appauvris par voie de conséquence en Irak, Syrie, Afrique, Chine.

La deuxième condition est l'éducation de la jeunesse. Dans ses missions, le Fondateur de la Fraternité Notre Dame Monseigneur Jean Marie ouvre non seulement des restaurants pour les pauvres pour assurer des repas mais aussi des écoles. Au Niger, une école de la Fraternité Notre Dame de près de 1,000 élèves scolarise des enfants pauvres. En Haïti, plusieurs centaines d'enfants pauvres sont éduqués par nos soins.

L'éducation ne signifie pas que scolarisation. Il est nécessaire de transmettre des valeurs morales comme le sens d'aider son prochain, le sens du bénévolat, trop oublié dans les pays européens. L'histoire le prouve, personne ne peut le dénier, seules les sociétés Chrétiennes ont fait régresser la pauvreté et fait évoluer socialement et économiquement les civilisations. Il faut apprendre à l'enfant le sens de l'aide désintéressée. Une majorité de la jeunesse actuelle apprend à vivre sans idéal. C'est une jeunesse appauvrie spirituellement, esclave du téléphone portable, de l'internet et des modes passagères qui les rendent égoïstes, violents, téléguidés, sans véritable liberté de penser et appauvris matériellement à cause de ces tablettes et de ces téléphones portables, qui leur puisent le peu d'argent qu'ils ont pour se nourrir. Nous voyons par expérience des populations entières de misère se priver de nourriture pour posséder un portable car il faut payer les communications. Les enfants sont les premières victimes de ce système de portables et de tablettes. On peut dire que c'est une nouveauté dans les pays sous-développés : se priver de nourriture pour le portable! Il est à souhaiter que les dirigeants des pays se posent les bonnes questions à ce sujet douloureux !

La troisième condition est la nécessité de subvenir à ses propres besoins comme nous l'ont enseigné les missionnaires qui nous ont précédés. Dans de nombreux pays, il ont défriché et jeté les fondements de l'emploi, de l'agriculture et

de l'éducation. Certains ont donné leur vie pour la transmission de ces valeurs Chrétiennes. Nos Religieux en Haïti ont ainsi fait participer les habitants en les rémunérant à leurs propres constructions de routes, d'habitations. Au Niger, des emplois locaux ont été créés dans le domaine sanitaire et éducatif.

Nous sommes convaincus que l'union avec des personnes de bonne volonté peut faire reculer la pauvreté.
